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Latvijas Investīciju un attīstības aģentūra 

RIS3 jomas “Zināšanu ietilpīga bioekonomika” vadības grupas 

sēdes protokols Nr.1 

 

19.03.2024.  Nr. 12.1-3.1-2024/1 

 

Sēdes norises vieta un datums:  
 

Attālināti MS Teams  

2024. gada 06. marts 

 

Sēde sākas:  plkst. 10.00  

 

Sēde tiek ierakstīta un protokolēta, protokoli tiek publicēti LIAA tīmekļvietnē.  

 

Sēdi vada: vadības grupas priekšsēdētāja Irina Pilvere, Latvijas Biozinātņu un tehnoloģiju 

universitāte. 

Sēdi protokolē: Inese Skapste, Latvijas Investīciju un attīstības aģentūra 

Sēdē piedalās: 

1. Agnese Belte Ekonomikas ministrija ar balsstiesībām 

2. Irina Pilvere Latvijas Biozinātņu un 

tehnoloģiju universitāte 

ar balsstiesībām 

3.    Armands Lejas-

Krūmiņš 

Latvijas pārtikas un kompetences 

centrs 

ar balsstiesībām 

4.    Līga Platace Klimata un enerģētikas ministrija ar balsstiesībām 

5.     Kristaps Ročāns Latvijas pārtikas bioekonomikas 

klasteris 

ar balsstiesībām 

6. Uģis Cābulis Latvijas Zinātņu akadēmijas 

Koksnes ķīmijas institūts 

ar balsstiesībām 

7. 

8.     

Edvards Francis Kuks 

Kristīne Sirmā 

Izglītības un zinātnes ministrija 

Zemkopības ministrija 

ar balsstiesībām 

ar balsstiesībām 

    

9. Ligita Turnere Latvijas pārtikas uzņēmumu 

federācija 

bez balsstiesībām 

10. Jānis Rižikovs Latvijas Zinātņu akadēmijas 

Koksnes ķīmijas institūts 

bez balsstiesībām 

11.     Mārtiņš Jansons Ekonomikas ministrija bez balsstiesībām 

12.     Diāna Ruska Latvijas Biozinātņu un 

tehnoloģiju universitāte 

bez balsstiesībām  

13.    Andris Dlohi 

 

 

 

 

 

 

 

Latvijas koka būvniecības 

klasteris 

bez balsstiesībām 

(nav parakstīts 

interešu konflikta 

neesamības 

apliecinājums – 

pieprasīts juristu 

skaidrojums) 

https://www.liaa.gov.lv/lv/ris3-vadibas-grupas-ris3-parvaldibas-operacionalais-limenis
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14. Alise Ose Latvijas Investīciju un attīstības 

aģentūra 

uzaicinātais 

15. Inese Skapste Latvijas Investīciju un attīstības 

aģentūra 

uzaicinātais 

16. Sofija Grīnvalde Latvijas Investīciju un attīstības 

aģentūra 

uzaicinātais 

17. Laura Greiškāne Latvijas Investīciju un attīstības 

aģentūra 

uzaicinātais 

18. Dace Krūmiņa Latvijas Investīciju un attīstības 

aģentūra 

uzaicinātais 

19. Ņikita Puškins Latvijas Investīciju un attīstības 

aģentūra 

uzaicinātais 

    

Sēdē nepiedalās: 

1. Uldis Spulle Meža nozares kompetences centrs  

2. 

3.  

Andrejs Domkins 

Dagnija Blumberga 

Latvijas kokrūpniecības federācija 

Rīgas Tehniskā universitāte 

 

Sēdes darba kārtība: 

1. RIS3 ZIB jomas konceptuālais ietvars un fokuss. 

2. RIS3 ZIB jomas rīcības plāna 2024. gadam izstrāde. 

3. Diskusija un balsojums par izvirzītajiem ilgtermiņa priekšlikumiem. 

 

Sēdes norise: 

1. LIAA Inovāciju pārvaldības nodaļas vadītāja Sofija Grīnvalde ievadot sēdi informē 

vadības grupu par RIS3 ZIB jomas konceptuālo ietvaru un fokusu, kas ietver trīs 

pētniecības un attīstības (P&A) virzienus: (1) augstas pievienotās vērtības eksporta 

apgrozījuma proporcijas pieaugums; (2) klimatneitralitātes mērķi; (3) reģionu attīstība 

ekosistēmas kontekstā. 

2. VG priekšsēdētāja Irina Pilvere norāda uz nepieciešamību noturēt P&A ietvaru un 

izvairīties no sadrumstalotības rīcības plāna izveidē. Tas atvieglotu secīgu RP 

priekšlikumu aizstāvēšanu IPPP. 

3. RIS3 ZIB VG koordinatore Inese Skapste norāda: (1) RP fokusam jābūt uz 

zinātņietilpīgiem risinājumiem, lai tos komercializējot spētu audzēt augstas pievienotās 

vērtības eksporta apgrozījuma proporciju; (2) RP jāveido ievērojot 5 ilgtermiņa un 10 

tiem pakārtoti īstermiņa priekšlikumi; (3) Katram priekšlikumam jābūt izmērāmam ar 

definētu bāzes vērtību. 

4. VG diskutē par iesūtītiem 10 ilgtermiņa priekšlikumiem.  

5. Diskutējot par desmito priekšlikumu: “Samazināt PVN tradicionālajai Latvijas 

pārtikai kā tas ir pārliecinoši lielākajā daļā ES valstu” Zemkopības ministrijas pārstāve 

Kristīne Sirmā lūdz priekšlikuma virzītāju Armandu Lejas-Krūmiņu skaidrot tā atbilstību 

vadības grupas formātam P&A inovāciju kontekstā. ZM pārstāve papildus norāda, ka šis 

priekšlikums būtu iekļaujams citos dokumentos ar atbilstošu formātu. LBTU pārstāve 

Irina Pilvere norāda, ka nozarei šis priekšlikums ir svarīgs un,  neskatoties uz to, kas tas 

neatbilst vadības grupas P&A inovāciju  ietvaram, to atbalsta. ZM pārstāve atkārtoti lūdz 

priekšlikuma virzītāju skaidrot atbilstību vadības grupas P&A inovāciju formātam un kā 

PVN samazināšana var ietekmēt inovāciju attīstību nozarē.  Armands Lejas–Krūmiņš 

norāda, ka šeit neatrodas tāpēc, lai šo stāstītu, bet gan, lai iesniegtu nozares priekšlikumus, 

par ko tā ir balsojusi. 
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ZM pārstāve Kristīne Sirmā lūdz ieprotokolēt sekojošo: “Viens no pirmajiem RIS3 

“Zināšanu ietilpīga bioekonomika” darba grupas uzdevumiem ir saistīts tieši ar 

izstrādātās RIS3 jomas “Zināšanu ietilpīgas bioekonomikas” stratēģijas rīcības plāna 

atjaunošanu, kurā tek iekļauti pasākumi, kas saistīti ar industrijas/ zinātnes sektora 

pārstāvju identificētiem pasākumiem, kuriem jābūt tieši saistītiem ar P&A vai inovāciju 

vides aspektiem, nosakot skaidri definētu problemātiku, veicamo uzdevumu, 

sasniedzamo rezultātu (t.sk. bāzes vērtību). Nozares priekšlikums “samazināt PVN 

tradicionālajai Latvijas pārtikai kā tas ir pārliecinoši lielākajā daļā ES valstu” no ZM 

puses konceptuāli ir atbalstāms pasākums, bet ne caur šo RIS3 “Zināšanu ietilpīga 

bioekonomika” darba grupu”. 

6. Tiek konstatēts, ka VG ir lemttiesīga, jo ir nepieciešamās 51% balsis no kopējā 

balsstiesīgo skaita. Kopējais balsstiesīgo skaits ir 13. Sēdē ar balsstiesībām piedalās 

astoņi. 

 

Lēmums: Ar 8 balsīm nobalso apvienot pirmo un otro priekšlikumu, nosakot tā redakciju: 

“Nodrošināt pasākumu kopumu cilvēkkapitāla ataudzei un darba devēju izaugsmes vajadzībās 

balstītai, mērķorientētai darbinieku kompetences paaugstināšanai”. 

 

Lēmums: Ar 8 balsīm nobalso apvienot trešo un ceturto priekšlikumu, bet redakcionālo pusi 

lemj nosūtīt pārskatīšanai priekšlikuma virzītājam Dagnim Dubrovskim. Priekšlikums 

nododams balsošanai atkārtoti saņemot koriģētu priekšlikuma redakciju. 

 

Lēmums: Ar 8 balsīm nobalso apvienot piekto un devīto priekšlikumu, nosakot tā redakciju: 

“Uzlabot zināšanu pārnesi no akadēmiskā sektora uz uzņēmējdarbības vidi un palielināt 

inovatīvu, mērogojamu un eksportspējīgu risinājumu komercializēšanas gadījumu skaitu. 

Nodrošināt nepārtrauktu un pastāvīgu atbalstu jaunu produktu un pakalpojumu ieviešanai 

uzņēmējdarbībā caur kompetences centriem”. 

 

Lēmums: Ar 8 balsīm nobalso, ka septītais priekšlikums netiek izskatīts kā ilgtermiņa, bet 

novirzīts kā iespējams apakš uzdevums piektajam ilgtermiņa priekšlikumam. 

 

Lēmums: Ar 8 balsīm nobalso par sestā priekšlikuma apvienošanu ar astoto. Izsakot to 

redakcijā: “Nodrošināt pievienotās vērtības pieaugumu ZIB nozarēs un pastāvīgu un 

nepārtrauktu ražotāju eksporta veicināšanu un internacionalizāciju”. 

 

Lēmums: Ar 7 balsīm “par” un 1 balsi “pret” nobalso par desmito priekšlikumu šādā 

redakcijā: “Samazināt PVN tradicionālajai Latvijas pārtikai kā tas ir pārliecinoši lielākajā daļā 

ES valstu”. 

 

Sēdi slēdz plkst. 12.00.  

 

Vadības grupas priekšsēdētāja     Irina Pilvere 
 

Sēdi protokolēja:       Inese Skapste 

 

 

 
ŠIS DOKUMENTS IR ELEKTRONISKI PARAKSTĪTS AR DROŠIEM 

ELEKTRONISKIEM PARAKSTIEM UN SATUR LAIKA ZĪMOGUS 


